Amateur Radio BIRDS-1 CubeSat Constellation

The BIRDS-1 constellation consists of five 1U CubeSats (BIRD-B, BIRD-J, BIRD-G,
BIRD-M and BIRD-N).
 They are planned to launch the ISS on a SpaceX Falcon 9
CRS-11 on June 3, 2017. The satellites are made of the exactly same design
including the radio frequencies to be used and will be deployed from the ISS
later in the year.

The main mission of the constellation is to do experiments on radio
communication with a CubeSat constellation via a network of UHF/VHF amateur
radio ground stations all over the world.

The challenge is to distinguish each satellite from the four satellites
transmitting with the same frequency, hand over operation of a satellite 
from
one ground station to another and assemble the satellite data, such as
housekeeping telemetry, music and the Earth images, obtained at 
different ground
stations.

Amateur radio enthusiasts are asked to join the network to assist in the 
data
downlink and reconstruction of the patchy satellite data into one meaningful
data. Orbit information and operational plan of each satellite will be made
available to the amateur radio community in the world. Software to 
decode the
satellite data will be also made available.

The respective amateur ground stations that can successfully decode the
telemetry data, music and the Earth images, shall receive a QSL card 
from the
BIRDS team. The data reconstructed by the effort of the amateur ground 
station
network will be made public to share the sense of satisfaction and 
achievement.

A particularly interesting mission of BIRDS project is the SNG mission that
exchanges music via a digi-singer. It is an outreach-oriented mission. 
First,
music in MIDI format is uploaded from ground. Then the MIDI file is 
processed
on-board using a vocal synthesizer. Finally, the processed music is sent 
back to
Earth using UHF antenna as voice FM data.

During organized events on space utilization with schools or general public,
music could be heard using a common hand-held receiver and hand-made Yagi
antenna positioned to track the satellite at each given pass over the 
region.
This has a tremendous effect on awareness of radio communication among 
school
children and general public, especially in the countries participating 
in the
BIRDS project, Japan, Ghana, Mongolia, Nigeria and Bangladesh.

Proposing to use CW, 1k2 AFSK FM, audio FM and 9k6 GMSK downlinks. The 
IARU has
coordinated a downlink frequency of 437.375 MHz.

BIRDS project information:
http://birds.ele.kyutech.ac.jp/
http://birds.ele.kyutech.ac.jp/amateur.html
http://birds.ele.kyutech.ac.jp/newsletter.html
https://www.facebook.com/Joint-Global-Multi-Nation-Birds-BIRDS-
project-171403156542445/

Download the Paper – IAA-CU-15-01-16 Five-nations CubeSat constellation; An
inexpensive test case for learning and capacity building
https://www.researchgate.net/publication/289868265_IAA-CU-15-01-16_Five-
nations_CubeSat_constellation_An_inexpensive_test_case_for_learning_and_capaci-_
ty_building

The IARU Satellite Frequency Coordination pages are hosted by AMSAT-UK at
http://www.amsat.org.uk/iaru/

[ANS thanks AMSAT-UK for the above information]
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Радиолюбительские птиц-1 Созвездие Дубасят

Птицы-1 Созвездие состоит из пяти 1У спутники cubesat (птица-Б, птица-Джей, 
ПТИЦА-Г
Птица-м и птица-Н). Они планируют запустить на МКС на компании spacex Сокол 9
Кл-11 на 3 июня 2017 года. Спутники сделаны из точно такого же дизайна
включая радио частоты, которые будут использоваться и будут развернуты от МКС
позднее в этом году.

Основная миссия созвездия-это делать эксперименты на радио
связь с созвездием Дубасят через сеть УВЧ/УКВ Любительское
радио наземных станций по всему миру.

Задача состоит в том, чтобы отличить каждого спутника от четырех спутников
передачи с той же частотой, сдадут в эксплуатацию спутника 
от
одной наземной станции на другую и собрать спутниковые данные, такие как
уборка телеметрии, музыки и снимков Земли, полученных в 
разных местах
станций.

Любителей радио просят присоединиться к сети, чтобы помочь в 
данные
downlink и реконструкции очаговое спутниковых данных в одно осмысленное
данных. Информация орбиту и оперативный план каждого спутника будет
доступные для радиолюбительского сообщества в мире. Программное обеспечение для 
раскодировать
спутниковые данные также будут доступны.

Соответствующих любительских наземных станций, которые могут успешно декодировать
телеметрические данные, музыку и изображения Земли, получает qsl карточку 
от
Птиц команды. Данные реконструированы усилиями любителя земле 
станция
сети будут обнародованы, чтобы разделить чувство удовлетворения и 
достижения.

Особенно интересной миссией проекта птицы-миссия СНГ, что
обмен музыкой через диги-певица. Он представляет собой информационно-ориентированные миссии. 
Во-первых,
музыка в формате MIDI передается от земли. Тогда миди-файла 
обработанные
на борту, используя вокальный синтезатор. Наконец, обработанные музыка отправили 
обратно
Земли с помощью ДЕЦИМЕТРОВОЙ антенны ФМ как голосовые данные.

В ходе организованных мероприятий по использованию пространства со школами или широкой общественности,
музыка может быть услышана, используя обычный ручной приемник и ручной Яги
антенна позиционируется для отслеживания спутников на каждом данном этапе за 
области.
Это оказывает огромное влияние на осознание радиосвязи между 
школа
детей и широкой общественности, особенно в странах-участницах 
в
Проект птицы, Японии, Ганы, Монголии, Нигерии и Бангладеш.

Предложив использовать СW, 1к2 АФСК FM, аудио FM и 9k6 ГМСК стремительно. В 
ИАРУ имеет
скоординированные частоты нисходящей линии связи 437.375 МГц.

Птиц проектной информации:
http://birds.ele.kyutech.ac.jp/
http://birds.ele.kyutech.ac.jp/amateur.html
http://birds.ele.kyutech.ac.jp/newsletter.html
https://www.facebook.com/Joint-Global-Multi-Nation-Birds-BIRDS-
проект-171403156542445/

Скачать документ – МАА-КР-15-01-16 пять наций Созвездие Дубасят; в
недорогой тест для обучения и наращивания потенциала
https://www.researchgate.net/publication/289868265_IAA-CU-15-01-16_Five-
nations_CubeSat_constellation_An_inexpensive_test_case_for_learning_and_capaci-_
ty_building

Координации спутниковых ИАРУ страниц Частота размещенных на АМСАТ-Великобритании
http://www.amsat.org.uk/iaru/

[Ответ спасибо АМСАТ-Великобритания по вышеуказанной информации]
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